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روایت داغ

 دعوای استقلالی ها 
روی آنتن زنده سیما

برنامه شنبه شــب ورزش از نگاه دو به بررســی 
مشکلات تیم اســتقلال اختصاص یافت و پرویز 
مظلومی و هــادی طباطبایی نیــز در این برنامه 
میهمان حضوری بودنــد. بالاگرفتن اختلاف این 
دو پیشکســوت روی آنتن سبب شــد تا فتحی، 
مدیرعامل استقلال نیز روی خط بیاید و با اظهاراتی 
تند از خجالت طباطبایی که بشدت انتقاد کرده بود، 
دربیاید. فتحی در این باره گفــت:  »اگر ما به آقای 
طباطبایی پست داده بودیم، این حرف ها را نمی زد. 
ایشان فقط 3 سال در اســتقلال بوده و بهتر است 
درباره شهید قندی یزد که پیشکسوتش محسوب 
 می شــود، حرف بزند. این حرف هــا برایم کاملا 

طبیعی است.«

داد
روی

شــهروند| وقتی خبرگزاری میزان وابســته به قوه قضائیه خبر ممنوع الفعالیت شدن یکی از 
مدیران رده بالای فدراسیون فوتبال را منتشر کرد،  مطابق پیش بینی ها بازی با اسم ها شروع شد و 
گمانه زنی های زیادی برای مشخص شــدن مدیر موردنظر به وجود آمد. نکته قابل تامل اینجاست 
 که در متن خبر هیچ اشــاره ای به علت محرومیت آقای مدیر نشــده و فقط تاکید شــده بود نامه 
ممنوع الفعالیت شدن این مدیر شناخته شده به دست مهدی تاج هم رسیده و او به زودی باید از سمت 
خود استعفا بدهد. اتفاقات ماه های اخیر در رابطه با یک پرونده قدیمی اما خیلی زود باعث شد دو اسم 

بیشتر از بقیه توجه افکار عمومی و رسانه ها را به خود جلب کند؛ علی کفاشیان و عباس ترابیان.

پرونده ناپدید شدن حق سیگنالی پخش که در زمان ریاســت فدراسیون علی کفاشیان با یک 
شرکت تایلندی به نام MP&silva برای مسابقات مقدماتی جام جهانی تیم ملی بسته شده بود،  
از مدت ها قبل در کمیته اخلاق برای رســیدگی باز شــد و علی کریمی در سلسله افشاگری های 
تکان دهنده خود علیه مدیریت فدراسیون فوتبال نخستین نفری بود که جزییات آن را برای مردم 
اعلام کرد و از محمدرضا ســاکت در برنامه نود خواست که حقیقت را درباره پول حق پخش که گم 
شده است، به مردم بگوید و در همان برنامه آقای دبیرکل که از این سطح از آگاهی کریمی نسبت به 
پرونده های پشت پرده جا خورده بود، تنها به تاکید روی این مسأله که کمیته اخلاق درحال رسیدگی 
به این پرونده است، بسنده کرد. به همین ترتیب چندی بعد خبر احضار علی کفاشیان نایب رئیس اول 
در چند نوبت به کمیته اخلاق باز شد و جالب اینجاست که هیچ وقت جزییاتی از داستان رسیدگی به 

پرونده ها به مردم و رسانه ها ارایه نشد.

تنها چیزی که اهالی فوتبال در جریانش قرار گرفتند این بود که به دلیل تحریم ها، فدراسیون طی 
توافقی با شرکت تایلندی شماره حســاب یک فرد معتمد در تایلند را به آنها می دهد تا پول از این 
طریق به دست فدراسیون برسد و درحالی که شرکت فوق مدعی است که این پول را پرداخت کرده، 
اما کفاشیان و ترابیان مسئولان وقت آن زمان فدراسیون مدعی هستند که چنین پولی به دستشان 

نرسیده است و الان هیچ کسی نمی داند که تکلیف 316 هزار دلار مربوط به این پرونده چه شد.

در نهایت اما دیروز خبر ممنوع الفعالیت شــدن مدیر رده بالای فوتبالی منتشر شد و با توجه به 
جزییات پرونده ای که به آن اشاره شــد، خیلی ها به نام عباس ترابیان رسیدند و به نظر می رسد که 
تخلف در این پرونده برای کمیته اخلاق احراز شده که چنین تصمیمی را اتخاذ کرده است. با این حال 
وقتی با عباس ترابیان تماس گرفتیم، او صحبت های جالبی داشت و به »شهروند« گفت: »مگر خبر 

منتشرشده درباره محرومیت مدیر رده بالا مربوط به من است؟ من فکر کردم »...« منظورشان است!« 
وقتی به ترابیان اعلام کردیم شایعات منتشرشده حکایت از تصمیم کمیته اخلاق درباره محرومیت او 
دارد، گفت: »دستشان درد نکند که این طوری مزد 20 سال تلاش من برای فوتبال را دادند. البته هنوز 
هیچ کسی چیزی در این رابطه به من اعلام نکرده و حکمی هم دریافت نکرده ام. تا وقتی رسما چیزی 

به من اعلام نشود، نمی توانم توضیحات لازم را ارایه بدهم.«

عباس ترابیان اما درباره جزییات پرونده گم شدن 316 هزار دلار پول حق پخش مسابقات تیم ملی 
این توضیحات را به »شهروند« ارایه داد: »من تمام اسناد و مدارک مربوط به این پرونده، کپی ایمیل ها 
و نامه نگاری های صورت گرفته و توضیحات کامل را به مســئولان کمیته اخلاق ارایه داده ام، البته 
در این مدت هیچ وقت من را به کمیته اخلاق احضار نکردند، با این حال اطلاعات کامل و شــفاف 
را در اختیارشان گذاشتم. در شــرایط کنونی اگر واقعا محرومیت را برای بنده در نظر گرفته باشند، 
مطمئن باشید که حرف های زیادی برای گفتن خواهم داشت و چیزهای مهمی را می گویم. به هرحال 
حقیقت های پنهانی هم وجود دارد که در بزن بزن های آقایان، افراد ناوابسته ای مثل من را پیدا کرده اند، 
تا قربانی کنند!  با این حال حتما اگر لازم باشد و زمانش برســد، حقایق را به مردم و جامعه فوتبال 

خواهم گفت. فعلا که چیزی به من ابلاغ نشده است.«

 واکنش یکی از مدیران  فدراسیون به شایعه ممنوعیت مادام العمر:  

اگر محرومم کنند حقیقت های پنهانی را  خواهم گفت!
 پیگیری های خبرنگار ما نشان می دهد محرومیت مذکور مربوط به ناپدید شدن 316 هزار دلار در مراوده با یک شرکت تایلندی است

 بازیگران سینمادر آستانه ریاضت اقتصادی

سرانجام کسی ترمز نجومی ها را خواهد کشید؟
کی روش و منتقدان دوباره وارد دعوا شدند

سیرک دسته جمعی!

شــهروند| بازهم کی روش و اطرافیانــش با صحبت های 
جنجالی خود یک حاشیه جدید را برای فوتبال ایران به وجود 
آوردند که با واکنش تند پیشکســوتان همراه شده است. قصه 
توهین »میک مک درموت« به حمید استیلی دیروز سوژه اصلی 

فوتبال ایران بود.
توهین لابه لای مصاحبه های آتشین

در چند روز اخیر موضوع راه ندادن بازیکنان تیم فوتبال امید به 
ساختمان پک اختلافات را میان کادرفنی تیم بزرگسالان و امید 
افزایش داده است. عصر شنبه »میک مک درموت« مربی بدنساز 
ایرلندی جملاتی تند علیه حمید استیلی مدیر تیم فوتبال امید 
به کار برد: »حمید استیلی تیم ملی را با سیرک اشتباه گرفته؛ اگر 
دنبال خرس برای سیرک است، از خرس هایی که در میانمار جا 

گذاشته ، استفاده کند!« 
حمله دسته جمعی به کی روش و دستیارش

بعد از انتشار مصاحبه دستیار ایرلندی، کی روش علیه حمید 
استیلی، پیشکسوتان فوتبال یکی، یکی با مصاحبه هایی تند 
در مقام دفاع از ملی پوش سابق فوتبال ایران برخاستند. محمد 
مایلی کهن گفته تیم ملی با حضور کی روش تیم ملی شــبیه 
سیرک است! واعظ آشتیانی، مدیرعامل اسبق استقلال جمله 
تندی به کار برده: »کی روش کاری نکند که با »لگد« او را از ایران 
بیرون بیندازند.« خداداد عزیزی هــم از همبازیان قدیمی اش 
مثل دایی، کریمی، عابدزاده و مهدوی کیا خواســته علیه این 
توهین جبهه بگیرند و در پیش بینی از آینده اعلام کرده: »دفعه 
بعد تدارکات پورتو علیه پروین حرف می زند!« مهرداد میناوند 
همدوره اســتیلی هم گفته: »مربیان خارجی زیادی دیدم و تا 
به حال ندیدم یک نفر آن قدر پر از حسد باشد و این رفتارها را انجام 
دهد.« افراد دیگری مثل حشمت مهاجرانی، مهدی پاشازاده و... 

نیز به اظهارات مک درموت واکنش نشان دادند.
نقش فدراسیون چیست؟

قطعا مک درمــوت با هماهنگــی کارلوس کــی روش این 
صحبت ها را مطرح کرده، همان طور که در موضوعات دیگری 
هم قبلا شاهد مصاحبه های هماهنگی دســتیاران این مربی 
پرتغالی بوده ایم. دیروز حمید استیلی که واکنشی به صحبت های 
مک درموت نشــان نداد، به ملاقات تاج رفت و در مصاحبه ای 
 ملایم با ســایت فدراســیون روی همدلی بین تیم های ملی

 تأکید کرد!
کی روش:  مصاحبه ها مثل ارکستر هماهنگ است!

کارلوس کی روش در تمرین دیروز تیم ملی به هجمه که علیه 
او و مک درموت به وجود آمده، اینطور واکنش نشــان داد: »ما 
می دانیم پاسخ های هماهنگ شده به صورت یک صدا مثل یک 
ارکستر از کجا آمدند. این ارکستر برای ما چیز جدیدی نیست 
و می دانیم از کجا می خواهند مخل برنامه های تیم ملی بشوند. 
انتقادات باید به سمت افرادی برود که با جبهه های افکار خودشان 
از قصد به دنبال ایجاد دو دستگی و شکاف درون تیم ملی هستند. 
قابل قبول نیســت که در تیم های دیگر همه بیایند به صورت 
هماهنگ شده مثل یک صدای ارکستر به نمایندگی از شخصی 
 که صورتش را به ما نشــان نمی دهد، صحبت کنند. این باعث

 اذیت کردن مردم و رسانه ها می شــود. اینها با اینگونه دروغ ها 
باعث این اتفاقات می شوند. اگر این اتفاق درون تیم من می افتاد 
و یک نفر می آمد با دروغ و مطالبی که صحت ندارد باعث اذیت 

مردم و رسانه ها می شد من سریعا او را اخراج می کردم.«

هیجان انگیز

اعتراض منیژه حکمت، تهیه کننده فیلم »جاده قدیم« درباره بی عدالتی در اکران بالاخره نتیجه داد. 
ابراهیم داروغه زاده، معاون نظارت و ارزشیابی سازمان امور سینمایی و سمعی- بصری دیروز طی دستوری 
به مدیر کل سینمای حرفه ای و رئیس کمیته انضباطی خواهان بررسی فوری و اعلام گزارش در این باره 
شد. محمدرضا فرجی، مدیر کل سینمای حرفه ای و رئیس کمیته انضباطی هم گفته است: »سیاست 
سازمان سینمایی تقویت عدالت فرهنگی در فضای اکران بوده و از خانم حکمت درخواست داریم اسناد و 

مدارک خود را جهت رسیدگی بهتر به کمیته انضباطی اکران ارایه نمایند.«

سازمان سینمایی در انتظار اسناد و 
مدارک منیژه حکمت

اعتراض تهیه کننده 
 »جاده قدیم« 
نتیجه داد

 : نــی صلا ا د ها فر
از  »بســیاری 
تماشاچی ها هستند که 
ایــن فیلــم را دوباره و 
سه باره دیدند. خود من 
عادت ندارم فیلمــى که در آن بازى کردم را 
بیشــتر از یک بار ببینم، اما صادقانه بگویم 
که فیلم  مغزهای کوچک زنگ زده را چهار 

بار دیدم و خسته نشدم.«
 

میرباقــری:  داوود 
»حالا یــک »مختار« با 
بضاعت اندک ما ساخته 
را  رســش  شــده، 
آن قــدر  کشــیده اند. 
پخشش کردند که امســال داد من درآمد و 
گفتم کافی اســت دیگــر. واقعــا رویتان 

می شود بازهم پخش کنید؟«
 

رضا یزدانــی: دلیل 
اینکه  بــرای  خاصــی 
رســول خادم بــا من 
اختــلاف یا مشــکلی 
داشــته باشــد، یــادم 
نمی آید. من فقــط می توانم به این فکر کنم 
که از قیافه من خوششان نمی آید یا اخلاق و 
رفتارم را نمی پســندند. حداقــل نیمی از 
انتخاب ها در تیم ملی کشتی سلیقه ای است 
و برخــی از نفراتی که الان عازم مســابقات 
جهانی هستند، در انتخابی قهرمان نشده اند. 
به برخی از افراد دلخواه فرصت دوباره داده 
شــد و برخی نفرات مثل من هــم در نظر 
گرفته نشدند. آنهایی هم که باعث شدند من 
امســال از تیم ملی دور بمانــم، حتما برای 
خودشان دلیل و منطقی دارند. این شورای 
فنی که روزانه چند جلســه برگزار می کند، 

حتما تصمیمات درستی می گیرد!
 

بگوویچ:  وینکــو 
بازی  پرســپولیس در 
رفت برابر السد نتیجه 
بســیار خوبی گرفت و 
حــالا شــانس خوبی 
برای رفتن بــه فینال 
دارد. بــازی برگشــت ســخت اســت و 
پرســپولیس نباید در تهران از الســد گل 
بخورد. از طرفی، دفاع السد هم کُند است 
و پرســپولیس می توانــد از ایــن موضوع 
نهایــت اســتفاده را ببرد. پرســپولیس با 
سختی هایی که داشــت تا اینجا بالا آمد و 
باید به برانکو و بازیکنــان تبریک بگویم. 
پرسپولیس شایســتگی قهرمانی در آسیا 
را دارد و امیدوارم این اتفاق برای آنها رخ 

دهد.

ره
چه

   وقتی چند روز پیش امیر سیدزاده تهیه کننده اعلام کرد 
که با گرانی دلار »دستمزد بازیگران بسیار افزایش پیدا 
کرده، چراکه فکر می کنند باید پول مســافرت های خارجی، 
گرین کارت آمریکا و هزینه های خارج از ایران را از تهیه کننده 
دریافت کنند«، ســناریوی جذاب دســتمزدهای نجومی 
بازیگران جذاب تر شد. اشــاره این تهیه کننده به سودجویی 
شماری از حرفه ای هایی بود که بنا به موقعیت و جایگاهی که در 
سینمای انحصاری این مرزوبوم به دست آورده اند، از کمترین 
فرصت ها و روزنه هایی برای افزایش دســتمزدهای نجومی 
خودشان استفاده می کنند. درواقع این تهیه کننده نه از گرانی 
دستمزدها که از افزایش بی رویه دستمزدها می نالید و ظاهرا 
اعتراض چندانی به دستمزدهایی که به گزارش خبرآنلاین گاه 
تا مرز ۷۰۰ میلیون تومان برای بازیگران درجه دو هم رسیده، 
نداشت. دستمزدهایی که به گفته داریوش باباییان »درصد 
قابل توجهی از هزینه تولید فیلم ها را می بلعد.« دستمزدهایی 
که خســرو معصومی داســتان های جالبی درباره شان به آنا 
می گوید: هنرپیشه ای در برابر پیشنهاد برای بازی اش در فیلمم 
گفت ابتدا ۴۰۰ میلیون به حساب من بریزید تا بیایم و صحبت 
کنیم. چنین می شود که می بینیم درحالی که وقتی من وارد 
سینما شدم، آقای فرخ نژاد هنوز به این وادی ها نیامده بود، اما 
من هنوز مستاجرم و ایشان بابت ماهی ۱۳۰ میلیون تومانی که 

باید برای خانواده اش به آمریکا بفرستد، شاکی است...«
منصور لشگری قوچانی اما اعتقاد دارد که مقصر این موضوع 
بازیگران نیســتند: »فســاد از کارگردان و تهیه کننده آغاز 
می شود. وقتی از همان ابتدا کارگردان چند برابر دستمزد خود 
پول دریافت کند، بازیگر هم به همان میزان افزایش دستمزد 
خواهد داشت. وقتی پولی هنگفت و بدون برنامه وارد یک اثر 

می شود، بالاخره باید به نحوی خرج شود.«
   دیروز اما رئیس سازمان سینمایی وعده داد که این معضل 
به زودی حل خواهد شــد. حیدریان کــه در اوایل دوره 
مدیریت اش وعده تعیین تکلیف فیلم هــای بلاتکلیف را در 
چارچوب قواعد کشور پی گرفت، این بار وعده داد که تحقق 
نظام تهیه کنندگی دستمزدهای بازیگران را قاعده مند خواهد 
کرد. محمدمهدی حیدریان با اشاره به اینکه »اگرچه دستمزد 
حِرَف مختلف در کشــور متفاوت اســت، اما باید پشت این 

دستمزدها منطق وجود داشته باشد«، گفت که »دستمزدهای 
بازیگران با داشتن نظام منسجم تهیه کنندگی تعدیل خواهد 
شــد.« این همان وعده ای اســت که چندی پیش ابراهیم 
داروغه زاده و غلامرضا موسوی نیز آن را رسانه ای کرده بودند. 
ابراهیم داروغه زاده گفتــه بود: »نظام تهیه كنندگي به عنوان 
كارفرما مي تواند در منطقي كردن دستمزدها تاثیرگذار باشد. 
غلامرضا موســوي نیز با گفتــن »بــا تهیه كنندگاني كه 
دســتمزدهاي غیرمتعارف پرداخت كنند، برخورد خواهد 
شد«، به نظامی اشاره کرده بود که قرار است مانع زیاده خواهی 

شماری معدود از بازیگران شود...
   اما تاریخ نشــان داده هیچ گاه چنیــن برنامه هایی به بار 
ننشسته؛ چون نخستین نیاز چنین مباحثی که ضمانت 
اجرایی است، موجود نیست. اما غلامرضا موسوی در ادامه از 
ضمانت اجرایی تصمیمات نظام تهیه کنندگی می گوید: انواع 
جریمه هاي صنفي برای تهیه کنندگان متخلف و محدودیت در 
صدور پروانه فیلمســازي و همچنین ممانعــت از اکران آثار 

متخلف می تواند تا حد زیادی جلوی تخلف را بگیرد...
   در صنعت ســینما به صورت متر و معیار، چند شاخص 
وجود دارد که دســتمزد بازیگرها براساس آنها تعیین 
می شود: تجربه، توانمندی ، شــهرت و محبوبیت، سختی و 
دشواری نقش، مکان فیلمبرداری، نیاز به فعالیت های اضافه 

همچون لاغــری، چاقی و... 
حیدریان نیز بــه این نکته 
اشــاره کرده: »در تمام دنیا 
دســتمزد بازیگران براساس 

رتبه و درجه خودشان، 
ســینما،  اقتصاد 

هزینه و سرمایه 
تعیین  فیلــم 
می شــود.« اما 
این همه موارد 

نیست. بارها دیده 
شــده کــه درآمد 

بازیگــران براســاس 
تعیین  محبوبیتشان 

می شود و درواقع در اقتصاد سینما یک بازیگر محبوب از یک 
بازیگر توانمنــد گرانقیمت تر اســت. آیا این نظــام موعود 
تهیه کنندگی می تواند این چیزها را هم لحاظ کند، یا دوباره 
شاهد بازی های زیرمیزی از جنس معضلی خواهیم بود که در 

فوتبال این کشور چند سال پیش همه چیز را به هم ریخت؟
نــادر طریقت تهیه كننــده و كارگــردان مي گوید: »چطور 
مي خواهند راستي آزمایي كنند؟ راه فرار ساده است، قراردادي 
مثلا 100میلیوني با بازیگري مي بندند و بعد پشت پرده 200 

میلیون دیگر هم مي دهند.« 
   به  نظر می رسد شفاف شــدن دستمزدها و البته مالیات 
منصفانه خود از عواملی  است که می تواند در ساماندهی 
این وضع موثر افتد. درست است که فعالیت های فرهنگی از 
پرداخت مالیات معاف هستند، اما چه کسی گفته که دستمزد 
میلیاردی در یک فیلم ســخیف تجــاری، فعالیت فرهنگی 

محسوب می شود؟
   و البته شفافیت. در ســینمای غرب همه  ساله جداول 
دستمزدهای بازیگران ارایه می شود و با یک جست وجوی 
کوتاه می توان فهمید فلان بازیگر در فلان فیلم چه دستمزدی 
گرفته. اما در سینمای ایران مسأله دستمزدها جزو اطلاعات 
طبقه بندی شده به شمار می آید و این خود معضلات مربوط به 

فسادهای ریزودرشت مالی را به وجود می آورد.

پولاد امین| الان چند سالی می شود که دستمزدهای نجومی بازیگران بیشترین حجم اخبار و گزارش های سینمایی را به  خود اختصاص داده است؛ دستمزدهایی که 
گاه تا 70-60درصد هزینه های یک فیلم را شامل می شود و این سروصدای تهیه کنندگان را درآورده ...
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واکنـش سـریع هنـگام وقوع 
از  را  شـما  می توانـد  زلزلـه 
جراحـات احتمالـی محافظت 
کنـد. حداقـل دوبار در سـال 
پناه گیـری را تمریـن کنیـد.

نویسنده کمیک های »جنگ ستارگان« 
اخراج شد

چاک وندینگ، نویسنده سریال »سایه ویدر« می گوید به دلیل 
تبعات منفی انتشار توییتش از استودیو مارول اخراج شده است. 
به گزارش مهر، چاک وندینگ، نویسنده سری کتاب های »جنگ 
ســتارگان: اتفاقات بعدی« که در فهرست پرفروش ترین های 
نیویورک تایمز هم قرار گرفته، به دلیل انتشار مطالب توهین آمیز 
از کمپانی مارول اخراج شد. وندینگ خبر اخراج خود را در توییتر 
اعلام کرده اســت. این موضوع سرنوشت بسیاری از پروژه های 
از پیش اعلام شده »جنگ ســتارگان« را که وندینگ نیز در آن 
حضور داشــت، در هاله ای از ابهام فرو برده اســت. وندینگ که 
این روزها روی مینی سریال »ویدر« و ادامه کتاب های »جنگ 
ســتارگان« کار می کرد، در سلســله توییت هایی گفته است: 
به دلیل خشونت، اهانت و منفی نگری ای که توییت های من به 

همراه آورده ، از مارول اخراج شدم.

خبر

این چند نفر از محبوب ترین و گران ترین بازیگران سینمای امروز هستند


